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Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun 

 
ZÁPIS č. 6/2019 

z jednání Komise pro cestovní ruch konaného dne 22. 10. 2019 
od 16.00 hodin v Kanceláři destinačního managementu Berounsko 

 

 
PŘÍTOMNI 

 
Členové komise: Dr. Viktor Korček (předseda), Mgr. Ivan Kůs (místopředseda), Peter Kuhar, 
Radek Dolejš, Hana Tučková, Ing. Michal Mišina 
  
Omluveni: Ing. Vojtěch Matějček, Lucie Dhouib, Kateřina Hájková 
 
Tajemnice: Bc. Eliška Švandová – odbor školství a volnočasových aktivit 
 
Hosté: RNDr. Soňa Chalupová – starostka města Beroun, Ing. Simona Boldi – vedoucí odboru 
školství a volnočasových aktivit, Lenka Chudobová – Městské informační centrum (MKC)  
 
Omluveni: Mgr. Dušan Tomčo 
 
 
 

PROGRAM JEDNÁNÍ 

1. Zahájení jednání, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu 
2. Schválení programu jednání 
3. Kontrola usnesení  
4. Dokončení, schválení a předložení návrhu Koncepce rozvoje cestovního ruchu města 

Beroun výborům ZM a následně RM 
5. Plány na rozvoj partnerských vztahů 
6. Projednání pobídek a dotací města ve vztahu k cestovnímu ruchu 
7. Diskuse k rozpočtu města Beroun 2020 
8. Různé 
9. Závěr jednání 

 
 

JEDNÁNÍ 
 

K bodu 1 a 2 – Zahájení a schválení programu jednání 

 
Jednání komise zahájil a dále řídil předseda dr. Viktor Korček. Předseda komise přivítal 
starostku města RNDr. Soňu Chalupovou, všechny přítomné členy komise a stálé hosty. 
Omluvil nepřítomné. 
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Dr. Viktor Korček jmenoval zapisovatelkou tajemnici komise Bc. Elišku Švandovou 
a ověřovatelkou Hanu Tučkovou. 
 
Předseda konstatoval, že v čase zahájení jednání komise bylo přítomno 5 členů a komise je 
usnášeníschopná.  
 
Dr. Viktor Korček dále konstatoval, že program jednání byl dán na pozvánce a zeptal se, zda 
někdo z přítomných nemá návrh na rozšíření či změnu programu. Nikdo z dotázaných návrh 
nevznesl.  
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun schvaluje program jednání. 
 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 3 – Kontrola usnesení  

 
Tajemnice Bc. Eliška Švandová informovala přítomné o usnesení a jejich plnění z minulého 
jednání komise, které se konalo 3. 9. 2019. Dlouhodobé úkoly z minulých jednání nejsou. 
 
Dr. Viktor Korček přivítal příchozího člena komise Ing. Michala Mišinu, který se omluvil za své 
krátké zpoždění. 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun bere na vědomí plnění úkolů 
z minulého jednání. 
 
Hlasování: pro 6 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 4 – Dokončení, schválení a předložení návrhu Koncepce rozvoje cestovního ruchu 
města Beroun výborům ZM a následně RM 

 
Předseda dr. Viktor Korček informoval o včerejší (21. 10.) pracovní schůzce, které se osobně 
zúčastnil spolu s místopředsedou Mgr. Ivanem Kůsem a tajemnicí Bc. Eliškou Švandovou. 
Závěry nad vytvořeným materiálem byly následující: 

 analytická část koncepce je kvalitně zpracována, 

 u návrhované části koncepce jsou rezervy, tuto část je nutno zpřesnit, zahrnout do ní 
nové myšlenky, zpracovat realizační část na 24 měsíců (akční plán) atp. 

 
Předseda dr. Viktor Korček proto navrhnul členům komise, aby se na koncepci pracovalo 
nadcházející dva měsíce (do konce 2019), v lednu 2020 by pracovní návrh byl předložen radě 
města k připomínkám. V únoru 2020 by se pak uspořádalo pracovní setkání s odbornou 
veřejností (subjekty a instituce, kterých se turismus dotýká). 
 
Předložení hotového materiálu radě města by se dle odhadů předsedy mohlo uskutečnit 
v březnu 2020, následně by byla koncepce projednána ve výborech (finanční, kontrolní) a 
poté by mohla být projednána zastupitelstvem města v dubnu 2020.  
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Dle předsedy je zájem o Beroun nadprůměrně vysoký. Na základě analytické části se lze 
domnívat, že je možné počet turistů navýšit, maximálně však o 30% a ideálně formou 
prodloužení pobytu či vytížení mimo sezónu. Město má také prostor pro zvyšování kvality 
služeb (nejen) pro návštěvníky a je důležité udržet technologický krok.  
 
Ohledně technologického pokroku proběhla diskuze. Starostka informovala o setkání nad 
Vizí 2040 (Smart City), která proběhne se zastupiteli poslední říjnový den. Koncepce by 
s tímto měla být v souladu, nelze dílčí oblasti trhat do samostatných řešení, musí se jednat o 
komplexní záležitost založenou na již odvedené práci. Mgr. Ivan Kůs souhlasil.  
 
Dr. Viktor Korček řekl, že přicházejí technologická řešení ve sdílení informací, jak řídit, co se 
ve městě děje. Většinu funkcí, které potřebuje turista, potřebuje i občan. Velký počet turistů 
tvoří obyvatelé okresu. Vývoj jde rychle dopředu, monitoring a vyhodnocování dat nabývá na 
důležitosti. Proto předkládá materiál „Vize řízení turismu v Berouně: aplikace VISIT BEROUN“ 
čerpající inspiraci z aplikace pro město Londýn. 
 
Starostka RNDr. Soňa Chalupová podotkla, že z hlediska sdílení informací je důležité 
dodržovat určitou hranici vzhledem k soukromí každého obyvatele a návštěvníka. Mgr. Ivan 
Kůs souhlasil. 
 
Mgr. Ivan Kůs řekl, že aplikaci pro turisty bychom mohli zařadit jako čtvrtý dlouhodobý cíl, 
který by byl rozpracován na priority a opatření.  
 
Mgr. Ivan Kůs se zabýval otázkou, jak postupovat ohledně dotvoření koncepce. Členové by 
měli poskytnout návrhy na konkretizaci, dále by bylo určitě vhodné uspořádat setkání napříč 
úřadem (odbory, kterých se turismus dotýká), zahrnout do procesu ostatní komise. Starostka 
RNDr. Soňa Chalupová navrhla, že by bylo v tomto případě vhodné uspořádat kulatý stůl.  
 
Dále Mgr. Ivan Kůs řekl, že by bylo vhodné koncepci konkretizovat do realizační části – 
akčního plánu na dva roky s tím, že by se tato část každoročně aktualizovala. Dr. Viktor 
Korček dodal, že tento zpracovaný akční plán by se měl dostat již k pracovnímu projednání 
do rady města, s čímž souhlasila starostka. Zdůraznila, že tato koncepce bude materiálem, 
který bude sloužit jako podklad pro žádosti o dotace (budeme žádat na to, co v koncepci 
máme). Ing. Michal Mišina dodal, že z tohoto pohledu by měla být v koncepci i určitá míra 
všeobecnosti, abychom se tím příliš nesvázali. 
 
Radek Dolejš se zeptal, jak je náročný proces aktualizace takovéhoto koncepčního materiálu. 
Ing. Simona Boldi informovala, že standardně se materiál reviduje každé dva roky, ale 
v případě potřeby ho lze aktualizovat kdykoliv. Starostka dodala, že nejkratší doba, za níž se 
dá připravit změna, budou zhruba tři měsíce. 
 
Mgr. Ivan Kůs informoval, že má k návrhu koncepce mnoho připomínek, které však nechce 
konkrétněji rozebírat. Rámcově se jedná o následující: chybí návaznost na programové 
prohlášení rady, program rozvoje města je málo reflektován, chybí rozpracovat rozvoj 
kempu, spolupráce se Sdružením historických sídel, EHD, tradice hrnčířství, která je málo 
vidět mimo trhy, chybí spolupráce s Hospodářkou komorou, oprava budovy nádraží, 
rozhledny na Dědu aj.  
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Předseda dr. Viktor Korček shrnul debatu, že je potře zpracovat následující okruhy plánů pro 
koncepci: 

1) Inovační plán – plán inovací, abychom drželi krok (může jít i o drobnosti). 
 

2) Propagační plán – nutno prodiskutovat s KT – oddělením komunikace. 
 

3) Technologický plán – soulad se Smart City a již připravenými řešeními.  
 

4) Komunikační plán se zainteresovanými subjekty – zejm. destinační agentura. Radek 
Dolejš k tomuto podotkl, že v tomto by měla pomáhat agentura CzechTourism 
(sledování trendů atp.)  
 

5) Motivační plán – granty a výzvy. Proběhla diskuze na téma pobídek pro poskytovatele 
produktů a služeb cestovního ruchu. Radek Dolejš podotkl, že granty by 
nespecifikoval jen na obyvatele Berouna, neboť může přijít někdo s neotřelým 
nápadem zvenčí. Starostka RNDr. Soňa Chalupová k tomu dodala, že případný dotační 
titul musí být v souladu s obecnými zásadami, dále se také uvidí, jestli to bude 
proveditelné z hlediska rozpočtu. Dr. Viktor Korček dodal, že nemusí jít o horentní 
sumy.  
 

6) Plán akcí s ohledem na turismus – ty, které přesahují lokální charakter a mají 
potenciál přitáhnout návštěvníky. 
 

7) Plán nových lokalit a atrakcí – budování a údržba. Mgr. Ivan Kůs řekl, že k tomu bude 
nutná konzultace s orgány města. Proběhla diskuze zejména k nábřežím Berounky a 
jejich budoucímu využití. 
 

8) Personální plán – řešení aktivit koncepce, rozdělení úkolů. Dle dr. Viktora Korčeka je 
nutné zhodnotit, jakým způsobem zvládneme realizovat připravovanou koncepci. 
Mgr. Ivan Kůs informoval o závazku místostarosty Mgr. Dušana Tomča věnovat se 
personální stabilizaci. Samozřejmostí je, že destinační agentura bude pro město 
odvádět také kus práce. Radek Dolejš informoval, že ve spoustě městech cestovní 
ruch a jeho řízení realizují informační centra. Lenka Chudobová reagovala, že je to 
dáno organizační strukturou a zároveň informovala o chystané personální změně 
v MIC od začátku roku 2020. Starostka RNDr. Soňa Chalupová k tomuto tématu 
předala MIC pochvalu za poskytnuté služby, kterou obdržela od spokojené 
návštěvnice. 
 

9) Finanční plán a plán zdrojů – kde hledat zdroje na realizaci (mimo rozpočet města).  
 
K financím proběhla diskuze nad rozpočtem 2020. Ing. Simona Boldi informovala o 
plánovaných výdajích na cestovní ruch. Na základě těchto informací se přítomní rozhodli 
požádat o navýšení o 100 000 Kč jako rezervy na realizaci aktivit, které vyplynou z koncepce. 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun doporučuje radě města navýšení 
prostředků na cestovní ruch pro rok 2020 o 100 000 Kč. 

 
Hlasování: pro 6 – proti 0 – zdržel se – 0 
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Předseda dr. Viktor Korček shrnul proběhlou diskuzi – harmonogram prací na koncepci byl již 
nastíněn a přítomní s ním souhlasí, jeho úkolem bude připravit základní východiska 
zmíněných plánů a poté vyzvat členy komise k doplnění. Hotový návrh koncepce bude komisi 
předložen v prosinci.  
 
Mgr. Ivan Kůs ještě zdůraznil nutnou konkretizaci, roklad plánů na cíle. 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun souhlasí s nastíněným 
harmonogramem tvorby koncepce rozvoje cestovního ruchu. 

 
Hlasování: pro 6 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 5 – Plány na rozvoj partnerských vztahů 

 
Dr. Viktor Korček konstatoval, že se minulého jednání neúčastnil. Požádal starostku 
RNDr. Soňu Chalupovou, aby toto téma uvedla vzhledem k tomu, že partnerské vztahy jsou 
v její gesci. 
 
Starostka RNDr. Soňa Chalupová informovala, že studuje archivní materiály o historických 
vztazích města Beroun. Jsou zde vztahy, které je potřeba prověřit a navázat, kde je již 
spojitost (např. italská oblast Lago di Garda). Pro město Beroun vidí jako minimální počet 
partnerských měst čtyři (bývaly doby, kdy měl Beroun pět partnerských měst). Při nedávné 
návštěvě v Polsku zaznamenala, že není problém navázat větší počet partnerství, v Polsku to 
navíc podporuje vojvodstvo (ekvivalent našeho kraje). 
 
Proběhla diskuze o partnerských vztazích s polským městem Brzeg, která se týkala míry 
aktivity a naplňování vztahů. Starostka informovala o navázání aktivní komunikace 
s tamějším místostarostou.  
 
Peter Kuhar  připomněl, že město již mělo spolupráci se Slovinskem, k čemuž je nutno také 
přihlížet. Mgr. Ivan Kůs konstatoval, že Slovinsko bylo již mnohokrát diskutované, navázání 
partnerství s hlavním městem Lublaň by bylo jistě velmi přínosné, stejně tak i s městem Nová 
Gorica.  
 
Předseda dr. Viktor Korček podporuje spolupráci se Slovinskem. Dle jeho názoru je nutno 
hledat dlouhodobé průsečíky, výkyvy jsou založeny na personální stránce. Ing. Michal Mišina 
doplnil, že se nelze vázat na omezený počet lidí v daném místě, množství kontaktů je důležité 
i s ohledem na generační spektrum. 
 
Petr Kuhar doplnil, že by mohl pomoci s jednáním u obou zmíněných slovinských měst. 
Starostka RNDr. Soňa Chalupová ujistila Petra Kuhara, že Slovinsko nezůstává stranou při 
jejím zájmu o rozvoj partnerských vztahů. 
 
Mgr. Ivan Kůs a Petr Kuhar společně ještě zrekapitulovali vztahy se Slovinskem – Václav 
Talich, jeskyňáři, putovní výstava aj. 
 
V průběhu diskuze se omluvila Hana Tučková a jednání opustila. 
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Starostka RNDr. Soňa Chalupová uzavřela debatu s tím, že si připraví ideový návrh pro rozvoj 
partnerských měst, který ve vhodnou chvíli komisi předloží. 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun vítá rozvoj partnerských měst, bere 
na vědomí informaci starostky města, že komisi předloží ideový návrh pro rozvoj 
partnerských měst. 

 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 6 – Projednání pobídek a dotací města ve vztahu k cestovnímu ruchu 

 
Dr. Viktor Korček konstatoval, že tohoto bodu se týkala diskuze v rámci bodu 4. Vzhledem 
k této skutečnosti přistoupil k hlasování o usnesení. 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun doporučuje radě města zvážit zřízení 
institutu pobídek v oblasti cestovního ruchu.  
 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 7 – Diskuze k rozpočtu města Beroun 2020 

 
Předseda dr. Viktor Korček konstatoval, že tento bod byl již bylo projednán v rámci bodu 4 , 
zároveň bylo přijato usnesení. 
 
 

K bodu 8 – Různé  

 
Mgr. Ivan Kůs požádal Ing. Simonu Boldi o informaci o destinačním managementu. Následně 
proběhla diskuze. Ing. Simona Boldi zdůraznila, že destinační agentura přinese městu nové, 
moderní a inovativní přístupy. 
 
Bc. Eliška Švandová informovala o třech stěžejních rovinách destinačního managementu. 
Jedná se o marketingové zastřešení destinace (sjednocení komunikace), propojení na 
soukromé poskytovatele produktů a služeb cestovního ruchu (kvalita a zpestření nabídky, 
vzájemné sdílení kontaktů a informací), řešení infrastrukturální problematiky. 
 
Mgr. Ivan Kůs řekl, že připravovaná koncepce by měla najít oporu v činnosti destinační 
agentury a naopak. Upozornil, že některým by mohla z hlediska činnosti splývat komise pro 
cestovní ruch s destinační agenturou, což je však omyl. 
 
Mezi přítomnými dále proběhla debata o cyklostezkách a nutnosti jejich údržby, propojování 
a dokončování.  



strana 7 z 7 

 

 
 

K bodu 9 – Závěr jednání 

 
Jednání ukončil předseda dr. Viktor Korček, poděkoval všem přítomným členům a hostům 
za účast. 
 
 
 
Zapsala Bc. Eliška Švandová: 
 
 
 

…………………………………………….. 

Ověřila Hana Tučková:  
 
 
 

…………………………………………….. 

Předseda komise dr. Viktor Korček: …………………………………………….. 
 


